
Z Á P I S N I C A

z 11. riadneho zasadnutia Akademického senátu Trnavskej univerzity, ktoré sa konalo
dňa 21. mája 2008 v rokovacej sieni TU na Hornopotočnej 23 o 15.00 hod.

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (priložená k originálu zápisnice). 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Kontrola uznesení
3. Schválenie návrhu rozpočtu TU na rok 2008
4. Rozličné

Bod 1 – Otvorenie 

Jedenáste riadne zasadnutie Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „AS 
TU“)  otvorila  predsedníčka  AS  TU  doc.  JUDr.  Soňa  Košičiarová,  PhD.,  mim.  prof.  (ďalej  len 
„predsedníčka AS TU“). Privítala členov AS TU a hostí – rektora TU doc. Ing. Martina Mišúta, CSc., 
(ďalej  len  „rektor  TU),  kvestorku TU Ing.  Alicu Tibenskú (ďalej  len  „kvestorka TU“) a predsedu 
Správnej rady TU JUDr. Timoteja Minaroviča (ďalej len „predseda SR TU“).

      Predsedníčka AS TU konštatovala  na základe kontroly prezenčnej  listiny schopnosť AS TU 
uznášať sa.

      AS TU pokračoval ďalej v programe rokovania a prijal nasledovné uznesenia:

Uznesenie AS TU 11R/1
AS TU schvaľuje za skrutátorov 11. riadneho zasadnutia AS TU Lenku Čvapkovú a PaedDr. Milana 
Pokorného, PhD.
Hlasovanie:
za:          20
proti:        0
zdržal sa:  0
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Uznesenie AS TU 11R/2
AS  TU  schvaľuje  za  overovateľov  zápisnice  11.  riadneho  zasadnutia  AS  TU  doc.  PhDr.  Kláru 
Kuzmovú, CSc. a p. Michala Bevilaqua.
Hlasovanie:
za:             19
proti:           0
zdržal sa:     1
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené. 

Uznesenie AS TU 11R/3
AS TU schvaľuje  za  predsedu  návrhovej  komisie  11.  riadneho  zasadania  AS  TU JUDr.  Moniku 
Jurčovú, PhD. a za členov tejto komisie doc. MUDr. Aurela Štefka SJ, PhD. a Mgr. Miloša Mareka, 
PhD.
Hlasovanie:
za:             18
proti:           0
zdržal sa:     2
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené. 
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Uznesenie AS TU 11R/4
AS TU schvaľuje program 11. riadneho zasadnutia AS TU.
Hlasovanie:
za:             20
proti:           0
zdržal sa:     0
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 2 – Kontrola uznesení

Predsedníčka AS TU informovala členov AS TU, že nie sú žiadne uznesenia, ktoré by bolo potrebné 
kontrolovať AS TU.

Bod 3   –   Schválenie návrhu rozpočtu TU na rok 2008  

      Predsedníčka AS TU požiadala rektora TU, aby oboznámil AS TU s návrhom rozpočtu. Rektor TU 
informoval AS TU, že rozpočet predstavuje plán úloh, ktoré sa na TU budú realizovať v priebehu 
1 roka, a že sú stanovené určité ciele, ktoré treba plniť a taktiež vyčlenené zdroje na ich plnenie. 
      Rektor TU upozornil, že finančná dotácia by mala tvoriť len časť celkových výnosov a príjmov 
univerzity a do roku 2010 bude nutné financovanie vysokých škôl až do 20% z iných zdrojov. Preto je 
dôležité hľadať možnosti iného financovania, ktoré by zabezpečili naplnenie rozpočtu a urobili TU 
ekonomicky nezávislejšou. Rektor TU zhodnotil, že za rok 2007 boli mimodotačné zdroje vo výške 
13% a i naďalej je nutné sa snažiť získať iné zdroje.

      Rektor TU kriticky zdôraznil pre celkové zobrazenie situácie, že pri rozpise na univerzity bola TU 
jedna z dvoch, ktoré dostali tento rok menší rozpočet oproti minulému. Strata je odhadom cca 13 mil. 
Sk, čo predstavuje takmer 12% prostriedkov. V roku 2007 a 2008 boli valorizácie platov približne o 10 
%, ale MŠ SR nevyčlenilo prostriedky na valorizáciu a teda v rozpočte z MŠ SR nebola zohľadnená. 
Vo všeobecnosti teda chýba v rozpočte cca 6,6 %. Problém vidí i vo vysokom medziročnom náraste 
počtu učiteľov, čo predstavuje úbytok mzdových prostriedkov o cca 20 mil. Sk. V oblasti znižovania 
administratívnych pracovníkov nevidí riešenie, pretože TU patrí medzi školy, ktoré majú percentuálne 
najmenší počet administratívnych pracovníkov. 

      Prof. Baláž oznámil AS TU, že AS právnickej fakulty prerušil  prerokovanie návrhu rozpočtu 
Právnickej  fakulty TU (ďalej  len  „PF TU“) a  vyjadril  nesúhlas  s výškou vyčlenených  finančných 
prostriedkov vo výške 95% rozpočtu fakulty z roku 2007 a požaduje zvýšiť výšku návrhu aspoň na 
úroveň roku 2007. Informoval, že žiadna právnická fakulta v SR nedostala znížený rozpočet oproti 
minulému roku a zdôraznil, že PF TU patrí medzi najlepšie na Slovensku. Ďalej informoval, že sa na 
PF TU zvýšili počty študentov a znížil počet pedagógov. V prípade nedostatku financií by profesori 
a docenti, ktorí na PF TU pôsobia, mohli odísť a uplatniť sa na iných právnických fakultách. Hrozí, že 
PF TU by tým mohla stratiť akreditácie a nakoniec stratila svoje opodstatnenie a zanikla by.
      Rektor  TU reagoval,  že  si  uvedomuje  disproporciu  v rozpočte,  ale  z tohto  dôvodu všetkým 
fakultám a súčastiam TU zaviazal rozpočet vo výške 1% na pokrytie prípadných problémov. Rektor 
TU oboznámil AS TU, že požiadavka dekanky PF TU na zabezpečenie fungovania fakulty vo výške 
15,5  mil.  Sk  bola  splnená  a  návrh  rozpočtu  bol  kompromisný  ku  všetkým  súčastiam  TU.  Boli 
zavedené plány čerpania mzdových prostriedkov a rektor TU má možnosť kontrolovať mzdy, ktoré 
majú byť vyplatené. 
      Strata  akreditácie  odborom nehrozí,  nakoľko  mzdy garantom odborov  garantuje  rektor  TU 
a mzdové  prostriedky sú  vyhradené.  Zo  strany vedenia  bola  teda  snaha  všetky riziká  eliminovať 
a preto rektor TU spolu s kvestorkou TU boli prítomní na zasadnutiach akademických senátov fakúlt 
pri schvaľovaní návrhov rozpočtov. 
      K situácii na PF TU ešte vysvetlil, že PF TU má vyrovnaný rozpočet. Ak nebude TU schopná 
financovať mzdy i z mimodotačných zdrojov, bude sa obdobná situácia opakovať každý rok. 

2



      Prof. Baláž vyjadril obavu, aby budúci rok PF TU opäť nedostala zníženú dotáciu tak, ako je 
navrhnuté tento rok. 
      Rektor znovu zdôraznil, že PF TU má pokryté nároky na 100% a má vyrovnaný rozpočet. Nehrozí 
teda nebezpečenstvo, že PF TU nebude mať financie na vyplácanie miezd. 
      Doc. Jurčová požiadala, aby v budúcnosti boli podobné materiály ako návrh rozpočtu vytlačené 
a posielané  poštou  vzhľadom  na  ich  problematické  vytlačenie.  Ďalej  informovala,  že  PF  TU 
obmedzujú koeficienty,  napr.  pri možnom vyberaní školného. Spýtala sa,  či niektorá fakulta by na 
princípe solidarity nemohla poskytnúť PF TU finančné prostriedky.
      PhDr.  Pokorný vyjadril  obavu,  aby sa v budúcnosti  neznižoval  nielen rozpočet,  ale  i výkon 
pracovníkov.
      Predsedníčka AS TU informovala, že PF TU neodhadla výšku finančných nárokov, ktoré potrebuje 
naplniť a preto jej bol pridelený rozpočet v takej výške, akej bol. Podporila návrh na podporu PF TU 
na  zvýšenie  navrhovaných  prostriedkov  aspoň  na  výšku  rozpočtu,  ktorý  mala  v roku  2007,  čo 
predstavuje financie vo výške 800 000 Sk.
      Kvestorka TU objasnila, že rektor TU prezentoval princíp solidarity jedným percentom viazania 
finančných prostriedkov a tento návrh bol konsenzuálnym spôsobom schválený Kolégiom rektora TU 
(ďalej len „KR TU“).
      Predsedníčka AS TU sa spýtala, či by mala zmena návrhu rozpočtu dopad na ostatné fakulty 
a súčasti.
      Rektor TU vysvetlil, že by s novým návrhom musel ísť do KR TU a musel by sa znovu zopakovať 
cyklus schvaľovania a rozdeľovania. Vyjadril sa, že rezerva vo výške 1% by mala slúžiť na pokrytie 
príp. nárokov vo výške 1,3. mil. Sk
      Doc. Jurčová sa spýtala, či by nebolo možné odpustiť 15% odvodov z PF TU, ktoré sa vyberajú 
z externého štúdia.
      Rektor TU odpovedal, že PF TU nemá všetky potrebné informácie a všetky návrhy rozpočtu 
z vedenia TU, ktoré sú, sú systémové. 
      Predsedníčka AS TU sa spýtala, či by mohol rektor TU vziať späť návrh rozpočtu.
      Prof. Baláž poukázal, že TU má základy v kresťanskej morálke a solidarita má taktiež korene v TU 
a spýtal  sa,  či  by nemohli  4  fakulty prispieť  po 200 000Sk jednej  fakulte.  Navrhol  rektorovi  TU 
stiahnuť rozpočet, aby sa mohol prepracovať. 
      Rektor TU poznamenal, že pokiaľ nebude mať dôvod a žiadosť na stiahnutie návrhu rozpočtu, 
nemôže tak urobiť a požiadal AS TU o návrh.
      Predseda SR TU poznamenal, že sa mu zdá nesprávny postup schvaľovať návrh rozpočtu najskôr 
na AS fakulty a potom na AS univerzity, nakoľko fakulty majú schválený neplatný rozpočet. 

      Návrhová komisia AS TU sformulovala návrh uznesenia: 

AS  odporúča  rektorovi  TU,  aby  vzal  späť  návrh  rozpočtu  na  rok  2008  z dôvodu  opätovného 
prehodnotenia vyčlenených mzdových prostriedkov právnickej fakulte TU.
Hlasovanie:
za:       10
proti:     7
zdržal:   4
Predsedníčka konštatovala, že návrh uznesenia nebol prijatý.

      AS TU ďalej hlasoval o návrhu rozpočtu TU na rok 2008 a prijal nasledovné uznesenie:

Uznesenie AS TU 11R/5
AS schvaľuje návrh rozpočtu TU na rok 2008.
Hlasovanie:
za:          11
proti:       6
zdržal:     4
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené. 
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      Rektor TU sa poďakoval za schválenie návrhu a požiadal, aby sa čo najskôr začalo o problematike 
rozpočtu diskutovať, aby sa vyhlo prípadným chybám, ktoré nastali tento rok.

    
Bod 4 – Rozličné

      Doc. Gálik sa spýtal, či bol Štatút TU už zaregistrovaný MŠ SR. Rektor TU odpovedal, že podľa 
jeho informácii štatút prešiel právnym oddelením ministerstva a čaká na podpis ministra.

      Nakoľko sa do bodu rozličné už nikto neprihlásil, predsedníčka AS TU sa poďakovala členom AS 
TU a hosťom za účasť a ukončila zasadnutie AS TU.

Trnava 21. mája 2008

Schválil:                            doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD., mim. prof., predsedníčka AS TU

                                                           

Overili:                           doc. PhDr. Klára Kuzmová, CSc., člen AS TU

                                             Michal Bevilaqua, člen AS TU

Spracoval:              Bc. Juraj Janček, podpredseda AS TU
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